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PROTOKÓŁ  Nr XIV/2016 

XIV sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 17 lutego 2016 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
00

 – zakończono o godzinie 15 
50

.
    

 

XIV sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XIV sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych. Nieobecni: 

-  radna Barbara Wolak; 

- radny Radosław Martyka. 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska               - Zastępca Wójt Gminy Ryjewo 

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

6. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

7. Pan Andrzej Zwolak                    - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

8. Miłosz Sobczyk                           - Posterunek Policji w Ryjewie 

9. Remigiusz Feliksiak                    - Posterunek Policji w Ryjewie    

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 

pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, 

wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-13, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XIII sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Informacja z realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo za rok 2015. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Nr XIII/76/15 Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Ryjewo na 2016 rok”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty prolongacyjnej z tytułu rozłożenia na raty 

lub odroczenia terminu płatności podatków oraz zaległości podatkowych stanowiących 

dochód budżetu  Gminy Ryjewo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia    kryteriów    obowiązujących     w postępowaniu    

rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych  dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Ryjewo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem 
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wybranej szkoły podstawowej, określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 

spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia    kryteriów    obowiązujących  w    postępowaniu   

rekrutacyjnym do pierwszej klasy  gimnazjum, oraz gimnazjum z oddziałami sportowymi 

dla którego organem prowadzącym jest Gmina Ryjewo dla kandydatów zamieszkałych 

poza obwodem wybranego gimnazjum, określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełniania kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu kryterium. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

28 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016. 

10. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

13. Wolne wnioski i informacje.  

14. Zakończenie obrad.  

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XIII sesji Rady Gminy Ryjewo.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XIII  sesji                     

z dnia 28 grudnia 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z XIII  sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2015 r. 

 

Ad.4. Informacja z realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo 

za rok 2015. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zadaniem Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych było prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej 

oraz szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii w 

szczególności dla dzieci i młodzieży szkolnej oraz pomoc osobom uzależnionym i ich 

rodzinom w zakresie udzielania porad i wskazówek w terapii i rehabilitacji w chorobie 

alkoholowej. Komisja podejmowała także czynności mające na celu zmotywowanie osób 

uzależnionych do dobrowolnego podjęcia  leczenia. Źródłem finansowania realizowanych 

zadań  były środki finansowe z budżetu gminy, pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych. W realizacji  zadań programu Komisja współpracowała 

ze szkołami z terenu Gminy Ryjewo, policją, kuratorami, biblioteką, parafią, poradnią 

leczenia uzależnień,  specjalistami  w zakresie psychologii i uzależnienia, sądem i Gminnym 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej. Gminna Komisja liczy 8 osób. Członkami Komisji są 

głównie osoby pracujące w instytucjach działających w obrębie profilaktyki i 

przeciwdziałania uzależnieniom od alkoholu i narkomanii (pedagodzy, policjanci, psycholog, 

pracownik GOPS, pracownik służby zdrowia).Członkowie GKRPA pracują w trzech 

zespołach problemowych, które w ramach swych uprawnień odbywają własne posiedzenia i 

realizowały zadania wynikające z przyjętego Programu Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień dla Gminy Ryjewo - uchwała Nr III/19/14 Rady Gminy Ryjewo. W roku 

sprawozdawczym Komisja skierowała 5 osób na szkolenie a także 3 członków Komisji  

uczestniczyło w szkoleniu organizowanym  przez Urząd Marszałkowski w  Gdańsku. 

Zorganizowano także szkolenie członków Zespołu Interdyscyplinarnego. W okresie objętym 

sprawozdaniem, komisja kontynuowała pracę  z osobami, które problem alkoholowy mają od 

dłuższego czasu a także pracowała  z nową grupą osób mających problem z nadużywaniem 

alkoholu i stosowaniem przemocy w rodzinie. W 2015 roku 12 osób z problemem 

nadużywania alkoholu  zostało skierowanych do zespołu motywującego na rozmowy 
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profilaktyczne. Podczas tych spotkań Komisja nakłaniała te osoby do podjęcia dobrowolnego 

leczenia uzależnienia i wskazywała placówki,  które pomogą w rozwiązaniu ich problemu  

(Poradnia Leczenia Uzależnień, grupy AA, leczenie w stacjonarnych placówkach leczenia 

odwykowego). Zgłoszenia osób wpływały do GKRPA w Ryjewie głównie od członków 

rodzin,  a także  z prokuratury w Kwidzynie  kuratorów sądowych i Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Zgłoszenia następowały najczęściej po wszczynaniu awantur domowych,  

stosowaniu przemocy w rodzinie  zakłócaniu porządku publicznego przez osoby będące pod 

wpływem alkoholu. Członkowie rodzin zgłaszały się o pomoc do Komisji, w trosce o osobę 

nadużywającą alkohol, a także w celu ochrony swych rodzin, w tym dzieci,  ponieważ osoby 

im bliskie nie radziły sobie same z problemem alkoholowym, co powodowało  rozkład życia 

rodzinnego. W związku z tym, że część zgłoszonych osób w trakcie spotkań z Komisją 

bagatelizowało swój problem, wręcz często zaprzeczały, że nadużywają alkoholu, Komisja 

skierowała 6 osób na badania psychologiczno-psychiatryczne przeprowadzane przez biegłych 

lekarzy,  w celu orzeczenia o stopniu uzależnieniu od alkoholu. Na badanie zgłosiły się 3 

osoby. Komisja złożyła  2 wnioski do Sądu Rejonowego w Kwidzynie – Wydział Rodzinny i 

Nieletnich o wydanie postanowienia o przymusowe leczenie odwykowe osób uzależnionych. 

Wnioski zostały złożone, ponieważ osoby nie współpracowały z GKRPA w Ryjewie, tj. nie 

podjęły dobrowolnie terapii, nie poddały się badaniu w zakresie uzależnienia od alkoholu, nie 

radziły sobie z problemem, co   przyczyniało się do rozkładu życia rodzinnego i demoralizacji 

nieletnich. Przeprowadzono 6 wywiadów środowiskowych w rodzinach osób uzależnionych a 

także przeprowadzono wywiady: w miejscu zamieszkania rodzin, w których występuje 

problem alkoholowy, w instytucjach powołanych do sprawowania opieki nad rodzinami 

mającymi problemy (kuratorzy, policja, asystent rodziny) , a także w  środowisku  szkolnym, 

w którym przebywają dzieci z w/w rodzin. Komisja współpracuje z różnymi instytucjami w 

celu:   

 udzielenia pomocy osobom uzależnionym,  

 ochrony członków rodzin osób uzależnionych,   

 w szczególności udzielała różnorodnej pomocy dzieciom (realizacja programów 

profilaktycznych, organizacja wypoczynku letniego, umożliwienie dostępu do dóbr 

kultury, zapobieganie wykluczeniu społecznemu i inne). 

 

W okresie całego roku 2015 w  Zespole Szkół w Ryjewie, w Szkole Podstawowej w 

Straszewie a także w Bibliotece Publicznej w Ryjewie, realizowane były programy i 

warsztaty edukacyjno-profilaktyczne, koncerty, konkursy, pogadanki, spektakle. Głównym  

zadaniem było  zapobieganie: narkomanii, uzależnienia od komputera,  agresywnych 

zachowań, spożycia  napojów alkoholowych i paleniu papierosów przez  dzieci  i młodzież, a 

także nauczanie prawidłowego reagowania na inne zagrożenia. W placówkach oświatowych 

na terenie gminy realizowane były programy  profilaktyczne   i  kampanie takie jak:  

 „Zachowaj Trzeźwy Umysł” (Zespól Szkół w Ryjewie i Szkoła Podstawowa w 

Straszewie), 

 „Bezpieczna szkoła  - bezpieczny uczeń”   (Zespół Szkół w Ryjewie), 

 „ Poznajmy się”,  (Zespół Szkół w Ryjewie), 

 „Bezpieczne wakacje” (Zespół Szkół w Ryjewie). 

 

Uczniom ze szkół na terenie Gminy Ryjewo dofinansowano wycieczki, wyjazdy i spotkania 

w ramach realizacji programów profilaktycznych, socjoterapeutycznych i dydaktyczno-

wychowawczych. Z wypoczynku letniego – kolonie wraz z realizacją programu 

profilaktycznego w Białym Dunajcu, skorzystało 15 dzieci.  Byli to uczniowie Zespołu Szkół 

w Ryjewie i Szkoły Podstawowej w Straszewie. Uczniom Zespołu Szkół w Ryjewie, jako 

placówce, która promuje zdrowy tryb życia, i uczniowie osiągają  znakomite wyniki 
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sportowe,  dofinansowano wyjazd na międzynarodowe zawody sportowe  w Pradze. 

Organizatorzy, którzy zaprosili  uczniów pokryli koszty uczestnictwa – pobytu, natomiast 

Komisja dofinansowała  częściowo koszty przejazdu. W ramach współpracy z parafią pw. Bł. 

Michała Kozala w Ryjewie Komisja dofinansowała  wycieczkę organizowaną przez parafię, 

w której udział wzięły także dzieci z rodzin,  w których obecny jest problem alkoholowy i 

dzieci z domu dziecka. Komisja dofinansowała organizowane w okresie ferii przez Bibliotekę 

Publiczną w Ryjewie różnorodne zajęcia dla dzieci. Zajęcia były  skoncentrowane na 

eliminowaniu niewłaściwych   zachowań, nauczania prawidłowego reagowania na różne 

zagrożenia. Dofinansowano  biwak klasy II Gimnazjum w Ryjewie, w trakcie którego 

poprzez gry, zabawy sportowe, konkursy, pogadanki promowano zdrowy tryb życia – bez 

używek. W ramach programu „Bezpieczna szkoła – bezpieczny uczeń” zakupiono gry 

planszowe dla uczniów gimnazjum w Ryjewie.  W Szkole Podstawowej w Straszewie odbył 

się koncert profilaktyczny dla uczniów klas 0-VI.  Komisja prowadziła również kampanię 

przeciw pijanym kierowcom (plakaty, ulotki). Na terenie Gminy Ryjewo w 2015 roku 

sprzedaż alkoholu prowadziło 11 sklepów i 1 pub. W 2015 roku objęto kontrolą 8 punktów  

sprzedaży alkoholu. Punktów ze sprzedażą alkoholi wg rodzajów była następująca ilość: 

1) do 4,5%  alkoholu i piwo   - 12 

2) od 4,5% –18%  alkoholu    - 12 

3) pow. 18%  alkoholu            - 10. 

 

Jednym z zadań GKRPA w Ryjewie, jest realizacja programu przeciwdziałania  narkomanii. 

W okresie objętym sprawozdaniem nie było zgłoszeń dotyczących osób zażywających 

narkotyki i inne substancje psychoaktywne i  komisja nie zastosowała wymaganych procedur 

w stosunku do żadnej osoby. Komisja ma jednak świadomość zagrożeń i w związku z tym 

kładzie duży nacisk na profilaktykę wśród dzieci i młodzieży. Mając powyższe na uwadze w 

Zespole Szkół w Ryjewie w ramach programu „Bezpieczna szkoła - bezpieczny uczeń”  

przeprowadzono program profilaktyczny pt. „Profilaktyka uzależnień od substancji 

psychoaktywnych”. Program skierowany był do uczniów szkoły podstawowej i gimnazjum, 

rodziców i nauczycieli. W warsztatach profilaktycznych wzięło udział: 

 120 uczniów klas IV - VI szkoły podstawowej, 

 180 uczniów klas I – III gimnazjum,  

a także przeprowadzono szkolenie dla 35 nauczycieli i około 80 rodziców.  

 

Tematyka uzależnienia od narkotyków i innych substancji psychoaktywnych była poruszana 

w ciągu całego roku we wszystkich programach,  i innych formach oddziaływania na dzieci i 

młodzież jak: koncerty, warsztaty, konkursy. Realizacja wydatków określonych w 

harmonogramie realizacji zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień przedstawia się następująco: 

 

1. Wynagrodzenie członków GKRPA  10.799,50 zł 

2. Opłaty za kolonie   10.485,00 zł 

3. Zakup materiałów    3.208,06 zł 

     w tym:  

programy profilaktyczne    1,760,00 zł, 

materiały szkoleniowe           782,45 zł, 

nagrody w konkursach, gry planszowe  366,10 zł, 

art. spożywcze i nocleg   (biwak)           299,51 zł, 

4.      Usługi zdrowotne     900,00 zł 

5. Usługi pozostałe  14.180,91 zł  
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     w tym 

warsztaty, koncerty, spektakle profilaktyczne    4.441,50 zł  

opłaty sądowe  80,00 zł    

koszt przejazdu uczniów  na wycieczkę, 

zawody, warsztaty, festiwal nauki  4.271,88 zł 

   szkolenia  5.320,00 zł 

usługi pocztowe, materiał edukacyjne  67,53 zł                                                             

6. Opłata za abonament  telefoniczny  360,38 zł 

7. Delegacje   1.341,41 zł 

RAZEM  41.275,26 zł. 

Przewodniczący Rady: Chciałbym ze swej strony w szczególności podziękować członkom 

komisji oraz wszystkim osobom, które w różnoraki sposób przyczyniły się do realizacji zadań 

programu, który dotyczącego ważnych problemów społecznych. 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Nr XIII/76/15 

Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Ryjewo na 2016 rok”. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/86/16 w sprawie 

wprowadzenia zmian do Uchwały Nr XIII/76/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 

roku w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2016 rok”. Uchwała stanowi załącznik nr 

5 do protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty prolongacyjnej z tytułu rozłożenia na 

raty lub odroczenia terminu płatności podatków oraz zaległości podatkowych 

stanowiących dochód budżetu  Gminy Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/87/16 w sprawie ustalenia 

opłaty prolongacyjnej z tytułu rozłożenia na raty lub odroczenia terminu płatności podatków 

oraz zaległości podatkowych stanowiących dochód budżetu  Gminy Ryjewo. Uchwała 
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stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w 

postępowaniu    rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych  dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Ryjewo dla kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem wybranej szkoły podstawowej, określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu 

kryterium. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/88/16 w sprawie określenia 

kryteriów obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół 

podstawowych  dla których organem prowadzącym jest Gmina Ryjewo dla kandydatów 

zamieszkałych poza obwodem wybranej szkoły podstawowej, określenia dokumentów 

niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów oraz przyznania liczby punktów każdemu 

kryterium. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących w    

postępowaniu rekrutacyjnym do pierwszej klasy  gimnazjum, oraz gimnazjum z 

oddziałami sportowymi dla którego organem prowadzącym jest Gmina Ryjewo dla 

kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranego gimnazjum, określenia 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów oraz przyznania liczby 

punktów każdemu kryterium. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/89/16 w sprawie  określenia    

kryteriów    obowiązujących  w    postępowaniu   rekrutacyjnym do pierwszej klasy  

gimnazjum, oraz gimnazjum z oddziałami sportowymi dla którego organem prowadzącym 

jest Gmina Ryjewo dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem wybranego gimnazjum, 

określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania kryteriów oraz przyznania 

liczby punktów każdemu kryterium. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo 

z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
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Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  13  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 13, przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIV/90/16 w sprawie  zmiany 

Uchwały Nr XIII/84/15 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2016.Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad.10. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 29.12. spotkałem się z prezesem PUS Kwidzyn w celu podpisania aneksu do umowy na 

wywóz odpadów z koszy ulicznych. 

W tym dniu spotkałem się również z projektantem oświetlenia w Borowym Młynie 

 4.01.  w GOK w Ryjewie dokonano odbioru pomieszczenia, w którym można skorzystać z 

darmowej pomocy prawnej w ramach ustawy o nieodpłatnej informacji prawnej oraz 

edukacji prawnej społeczeństwa.  

 8.01. uczestniczyłem w spotkaniu z panią Wójt Gminy Kwidzyn i panią Wójt Gminy 

Sadlinki, którego tematem było finansowanie zadań zleconych. 

 10.01. wspólnie z panami Kazimierzem Zimą, Andrzejew Zwolakiem i  Marcinem Glebko 

reprezentowaliśmy Gminę Ryjewo, jako członkowie drużyny Powiatu Kwidzyńskiego w 

meczu z drużyną miasta Kwidzyn. 

 12.01. w Kartuskim Centrum Kultury odbyło się posiedzenie Zarządu Związku Gmin 

Pomorskich połączone ze spotkaniem z nowym Wicewojewodą i Regionalnym 

Dyrektorem Lasów Państwowych. 

 13.01. uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielem Starosty panem Karolem 

Czyżewskim w sprawie omówienia Powiatowego Planu Transportowego. 

 14.01. odbyła się rozprawa przed Sądem w Gdańsku z powództwa Energa Obrót S.A.  

 16.01. w świetlicy wiejskiej w Trzcianie odbyły się Jasełka. 

 20.01. w sali kolumnowej Sejmu RP odbyło się spotkanie w sprawie planów likwidacji 

gimnazjów. Uczestniczyłem w spotkaniu wraz z delegacją samorządów i nauczycieli z 

powiatu kwidzyńskiego i sztumskiego.  

 27.01. w sali okrągłej Urzędu Marszałkowskiego odbyło się spotkanie  w sprawie 

finansowania turystyki w województwie pomorskim w ramach nowego RPO.  

Tego dnia w Kwidzynie odbyło się posiedzenie Rady Powiatowej Pomorskiej Izby Rolnej 

z powiatu kwidzyńskiego. Tematem posiedzenia była:  

 Realizacja płatności za płody rolne dla rolników przez Warmiński Zakład 

Przetwórstwa Owocowo - Warzywnego. 

 Aktualne informacje z ARiMR. 

 Informacje na temat nadzwyczajnego walnego zgromadzenia Pomorskiej Izby Rolnej. 

 28.01. w Bibliotece Publicznej w Ryjewie odbył się recital Aloszy Awdiejewa. 

 29.01. odbyło się spotkanie z kierownictwem projektów z firmy Polskie Parki Wiatrowe na 

temat budowy farmy fotowoltaicznej na terenie naszej gminy. 

Tego dnia w Urzędzie Gminy Kwidzyn doszło do podpisania nowej umowy na zakup 

energii z firmą NOVUM. Również tego dnia odbył się Bal Charytatywny 

współorganizowany przez Niezależny Klub Samorządowy Rady Gminy Ryjewo, GOK 

Ryjewo i ks. Tomasza Sękułę z parafii bł. Michała Kozala. Dochód z balu wyniósł 10 tyś. zł.  
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 30.01. w Ochotniczej Straży Pożarnej w Ryjewie odbyło się zebranie sprawozdawczo 

wyborcze. 

 01.02. odbyło się spotkanie Starosty Kwidzyńskiego z sołtysami z terenu powiatu 

kwidzyńskiego, na którym omawiano następujące tematy: 

 Plan zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu 

Kwidzyńskiego na lata 2015 -2025. 

 Plany inwestycyjne w ramach konkursu na identyfikację koncepcji dotyczących 

szkolnictwa zawodowego stanowiących podstawę do ustalenia sieci 

ponadgimnazjalnych szkół zawodowych w ramach realizacji przedsięwzięcia 

strategicznego „Kształtowanie sieci ponadgimnazjalnych szkół zawodowych 

uwzględniającej potrzeby subregionalnych i regionalnych rynków pracy”. 

 Aktualna informacja na temat dróg powiatowych. 

 Informacja o pracy Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kwidzynie. 

 Sprawy różne.  

 02.02. odbyło się spotkanie z zarządem PUS Kwidzyn w sprawie wywozu odpadów. 

 03.02. w sali Urzędu Gminy w Ryjewie odbyła się uroczystość wręczenia medali za 

długoletnie pożycie małżeńskie dla państwa: 

 Zofii i Kazimierza Kamińskich;  

 Marianny i Zygfryda Malinowskich;  

 Sylwestry i Bonifacego Bancerek;  

 Teresy i Zygfryda Krause;  

 Zofii i Bogdana Wilemskich oraz 

 Teresy i Albina Sosnowskich.   

Tego dnia w parafii Postolin doszło do spotkania Starosty Kwidzyńskiego i Sztumskiego a 

także burmistrza Sztumu oraz wójtów Mikołajek Pomorskich i Ryjewa w związku z 

obchodami 800 – lecia istnienia parafii. 

 04.02. w Urzędzie Gminy w Ryjewie odbyło się spotkanie z z-cą komendanta 

Powiatowego Policji Panem Jarosławem Łapacz w sprawie bezpieczeństwa w powiecie ze 

szczególnym uwzględnienie gminy Ryjewo. 

 05.02. odbyło się ponowne spotkanie w sprawie budowy farmy fotowoltaicznej. 

 06.02. Pomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Gdańsku Oddział w Starym Polu 

zorganizował „VI Turniej Kół Gospodyń Wojskich Żuławy i Powiśle”. Do udziału w 

Turnieju zostały zaproponowane koła gospodyń wiejskich z powiatu kwidzyńskiego, 

malborskiego, nowodworskiego i sztumskiego. Impreza miała charakter eliminacji 

powiatowych do udziału w Wojewódzkim Turnieju Kół Gospodyń Wojewódzkim. Nasz 

powiat reprezentowały koła z Benowa i Trzciana. Koło z Benowa wygrało turniej i będzie 

reprezentowało nasz region na turnieju wojewódzkim.   

 09.02. odbyło się spotkanie Starosty Kwidzyńskiego z burmistrzami  i wójtami z terenu 

powiatu kwidzyńskiego, którego tematem były informacje na temat obchodów dożynek 

wojewódzkich i powiatowych. 

 10.02. w Prabutach odbyło się robocze spotkanie  na temat wspólnej inwestycji samorządu 

Prabut i Ryjewa polegającej na wybudowaniu drogi Laskowice – Trzciano w ramach 

PROW 2013-2020. 
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 11.02. odbyło się spotkanie z przedstawicielem „Maximus Broker” w sprawie 

ubezpieczenia majątku Gminy.  

 12.02. w Gdańsku odbyło się spotkanie w sprawie budowy instalacji do spalania śmieci, z 

której mają korzystać samorządy z woj. pomorskiego. 

 13.02. w Trzcianie odbyło się zebranie sprawozdawczo-wyborcze OSP. 

 15.02. odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy Ryjewo, którego tematem 

były uchwały omawiane na dzisiejszej sesji. 

 16.02. w Urzędzie Marszałkowskim odbyło się spotkanie w sprawie PROW dotyczące 

kryteriów, jakie powinny spełniać wnioski składane na budowę dróg w ramach tego 

programu. 

 18.02. o godz. 8 odbędzie się spotkanie z przedstawicielem Energa Oświetlenia                         

w sprawie podpisania umowy, omówienia planowanych dowieszeń lamp                                    

i niewykonanego do dnia dzisiejszego podłączenia na ul. Łąki.  

 

Ad.11./12. Interpelacje i zapytania radnych./ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radny Marek Górecki: Chciałbym zapytać o budowę budynku dla warsztatów terapii 

zajęciowej, bo prawdopodobnie w tym roku nie zostanie one wybudowane, dlatego mam 

pytanie, czy  Starostwo będzie pozyskiwać jakieś środki zewnętrzne na ten cel czy nie?  

Druga kwestia składany był wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie, co się 

z nim stało, został wycofany? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Rozmowy na temat budowy tego budynku prowadzimy już od 

ubiegłego roku. W zeszłym roku podjęliśmy próbę pozyskania środków z Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości 50% kosztów niestety Starostwo Powiatowe w Kwidzynie 

nie znalazło środków na sfinansowanie pozostałej części, dlatego wniosek o dofinansowanie 

musieliśmy wycofać. W roku obecnym również Starostwo nie zagwarantowało w swoim 

budżecie środków na tą budowę, z uwagi na fakt, iż Starostwo miało zapewniona dotacje z 

firmy IP Kwidzyn, która w związku ze zmianami w kierownictwie nie wprowadziła na rok 

obecny tych środków do budżetu. Z informacji nieoficjalnych wiem, że jest szansa, by w 

przyszłym roku takie dofinansowanie było. Niestety nie ma takiej możliwości byśmy my ze 

swojego budżetu sfinansowali to zadanie, bo nas na to nie stać. Mamy zapewnienie z Urzędu 

Marszałkowskiego, że w momencie, kiedy złożymy wniosek o dofinansowanie, to te środki 

otrzymamy. Mam nadzieje, że w końcu ten budynek powstanie, ale tak naprawdę zależy to od 

tego, czy Starostwo znajdzie w budżecie środki na ten cel.    

 

Radny Marek Górecki: Co będzie w sytuacji, kiedy IP po raz kolejny się wycofa? Czy 

Starostwo będzie szukać środków gdzie indziej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Trudno mi na to pytanie odpowiedzieć. Pierwszą koncepcją 

pozyskania środków przez Starostwo, była sprzedaż budynku, w którym kiedyś była 

administracja DPS. Niestety do tej pory nie udało się tego budynku sprzedać. Wiem, że w tym 

roku również jest on wystawiony do sprzedaży, wiec może w tym roku się uda. Deklaracje 
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zarówno Starosty jak i całego Zarządu są takie, by  budynek ten powstał.  

 

Przewodniczący Rady: Wszyscy jesteśmy bardzo zainteresowani tym, aby ten budynek 

powstał i jestem przekonany, że niejednokrotnie będziemy ten temat poruszali i uczestniczyć 

w rozmowach jak to ma miejsce do tej pory. 

 

Radny Ryszard Patzwald: Na zakręcie drodze Szkaradowo-Gurcz jest bardzo głęboka 

koleina, która bardzo szybko się powiększa. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zostanie to naprawione.  

 

Ad.13. Wolne wnioski i informacje.  

 

Pani Dorota Warczak: Zostałam poproszono przez mieszkańców ul. Łąki 1,2,3 o zwrócenie 

uwagi na oświetlenie tej drogi. Lampy zostały tam zawieszone we wrześniu 2015 roku i 

mieszkańcy tamtej ulicy są bardzo rozgoryczeni, że do dzisiejszego dnia żadna z tym lamp nie 

świeci. Chodzili, prosili, pytali, lecz do dzisiaj są bez odpowiedzi. Okres zimowy się kończy a 

wtedy te lampy były najbardziej potrzebne. Jesteśmy ciekawi, co dalej będzie w tej sprawie 

robione. Jeszcze jedna propozycja zapadła z tamtej ulicy. Jedni z mieszkańców są zawiedzeni, 

że lampy nie są na całej długości tej drogi, bo tam też są domy. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Ja oczywiście również jestem zawiedziony, że te lampy nadal 

nie świeca. Jest to podobna sytuacji do tej z Borowego Młyna, która przerabialiśmy w 

zeszłym roku, gdzie wybudowaliśmy lampy a okres przyłącza wynosi 14 miesięcy. W 

najgorszym scenariuszu, którego oczywiście nie przewiduje, te lampy mogą zaświeca w 

lutym 2017 roku. W dniu jutrzejszym tj. 18.02. zorganizowaliśmy spotkanie z 

przedstawicielem formy, która zajmuje się tych lamp, ale powiem szczerze tych spotkań i 

rozmów było juz kilkanaście. Największym problemem jest to, że inna firma dokonuje 

budowy słupów a inna zajmuje się ich podłączeniem. Z jedna rzeczą z tej wypowiedzi nie 

mogę się zgodzić, a mianowicie, że nie było odpowiedzi. Za każdym razem, kiedy przychodzi 

mieszkaniec ul. Łąki do urzędu, czy to do mnie, czy do Pani Doroty czy też do radnej Barbary 

Wolak, która stale monituje w tej sprawie, odpowiedzi udzielamy. Co więcej, ostatnio jak 

była jedna z mieszkanek z tej ulicy to przy niej zadzwoniłem do dyrektora firmy, który 

obiecał tej Pani, że w tym samym tygodniu lampy te zostaną podłączone. Niestety od tej 

rozmowy minęły trzy tygodnie. Zapis umowy mówi o 14 miesiącach i trudno nam coś więcej 

w tej sprawie zrobić. Jeżeli chodzi o doświetlenie całej ulicy to droga ta ma długości ok. 1000 

metrów. Pierwsze budynki są do wysokości 500 metrów później przez długi odcinek nie ma 

nic jedynie za zakrętem na końcu tej drogi jest jeden budynek. Gdyby ta droga przebiegała 

prosto i były przy niej słupy to zawieszenie lamp nie stanowiłoby problemu. Jednakże 

wykonanie oświetlenia na tym zakręcie jest bardzo trudne, bo wymaga to budowy nowej linii. 

jedyne wyjście to zamontowanie przy tym budynku jednej lampy. Z tym większego problemu 

być nie powinno. Ja zwróciłem się do radnych i sołtysów na poprzedniej sesji o podanie listę 

miejsc, w których uważają, że powinny być dodatkowe lampy. Wiele wniosków wpłynęło i 

na temat tych lokalizacji podczas jutrzejszego spotkania będziemy rozmawiali z dyrektorem 
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do spraw oświetlenia.  

 

Przewodniczący Rady:  Chciałbym potwierdzić to, co przed chwila powiedział wójt, że w 

jego zamierzeniach jest ciągły rozwój oświetlenia na terenie naszej gminy, bo to  znacząco 

wpływa chociażby na wzrost bezpieczeństwa. Chciałbym zaznaczyć, że czasami dochodzi do 

takich niezrozumiałych przez nas przeszkód. Mam nadzieję, że podczas jutrzejszego 

spotkania uda nam się troszeczkę więcej uzyskać. 

 

Pan Remigiusz Feliksiak- Kierownik Posterunku Policji w Ryjewie: Szanowni Państwo, 

chciałbym pokrótce powiedzieć o nowo powstającym programie o nazwie Mapa zagrożeń. 

Program będzie polegał na tym, że wspólnie z władzami samorządowymi i mieszkańcami 

gminy Ryjewo będziemy ustalali i wskazywali miejsca, w których dochodzi do największej 

ilości czynów karalnych, przestępstw i wykroczeń. Będzie to polegało na tym, że będziemy 

chcieli spotykać się częściej ze społecznością m.in. na zebraniach sołeckich. Zostanie 

opracowany druk, ankieta, na której będzie można anonimowo wypisać swoje wnioski 

dotyczące tych zagadnień. Ankietę tą udostępnimy sołtysom i wspólnie z dzielnicowym 

będziemy się spotykali raz w tygodniu żeby je odebrać a po weryfikacji zawartych w nich 

danych realizować.  

 

Przewodniczący Rady: Jest to bardzo ciekawy program, o którym rozmawialiśmy o nim na 

posiedzeniu komisji stałych. Bardzo zachęcam zarówno sołtysów, radnych jak i mieszkańców 

do współpracy przy jego realizacji, bo dzięki temu sami będziemy mieli wpływ na 

bezpieczeństwo na naszym terenie       

 

Ad.14. Zakończenie obrad.  

Wobec wyczerpania tematyki obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XIV 

sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady  

Kazimierz Zima 

 


